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VAN DE VOORZITTER

Netwerk bijeenbrengen
Gelukkig konden we afgelopen periode weer één van 
de hoofddoelen van de STOHA nastreven, namelijk ons 
unieke netwerk bijeenbrengen. Samen met een groot 
aantal alumni, onder het genot van een drankje en een 
hapje, bijpraten blijft toch één van de leukste elementen 
van de STOHA. De komende periode wordt er weer hard 
gewerkt aan de volgende bijeenkomsten. Houd onze 
website daarvoor in de gaten, net als de (besloten) Linke-
din-groep.

Uitdagingen genoeg
Hoewel een aantal grote projecten richting de oplevering 
gaan, zoals bijvoorbeeld de wereldberoemde Afsluitdijk, 
ontstaan er altijd weer nieuwe uitdagingen. Denk daarbij 
aan een belangrijke oost-west verbinding in Noord-Hol-
land, de A8/A9-verbinding. De eerste onderzoeken om de 
Noord-Zuidlijn te verlengen richting Schiphol en Hoofd-
dorp zijn ook gestart. Tevens stijgen de investeringen in 
datacentra én de energietransitie (bijvoorbeeld de offsho-
re windprojecten die aangekondigd zijn). Velen van ons 
zullen daar op enigerlei wijze bij betrokken raken. 
Vergeet ook niet het instandhouden van de huidige 
assets, de duizenden kunstwerken, kilometers wegen 
en de minder zichtbare riool- en watersystemen. Dit alles 
aangevuld met de belangrijke maatschappelijke onder-
werpen, zoals de SROI-elementen, luchtkwaliteitszones in 
(grote) steden en uiteraard de fijnstof-aanpak en bijbeho-
rende Aerius berekeningen.

Nieuw talent enthousiasmeren
Ik wijs al langer op de grotere branche brede trend waar-
bij diverse ‘vakbroeders’ en alumni van welverdiend pen-

sioen gaan genieten. De uitdagingen die hierbij horen zijn 
zowel de kennis en ervaring die daarmee uittreedt, maar 
ook de aanwas van nieuw talent. De nieuwe aanwas in 
onze sector in Nederland is toch al jaren een grote uitda-
ging als we de instroom op de HBO’s en TU’s analyseren. 
Hierbij dus wederom een oproep om ons mooie vakge-
bied te promoten door de mooie en positieve elementen 
te benadrukken. Meld je bijvoorbeeld aan bij InfraBindt, 
dat reeds 10jaar bestaat, om eens een gastcollege te 
geven op jouw oude middelbare school. Uit ervaring weet 
ik dat dat echt leuk is om te doen. 

Redactie oproep
Dit mooie bulletin ligt nu weer bij iedereen op de mat. 
Dat gaat natuurlijk niet vanzelf. Vanuit het Bestuur en de 
Raad van Jaarcommissarissen hebben we een eerste test 
gedaan om het productiewerk omtrent de artikelen (nog) 
makkelijker te maken, door het inzetten van een freelan-
ce schrijver. De opmaak en het uitbrengen en versturen 
hadden we al uitbesteed.

Als STOHA-ers realiseren met elkaar echt de mooiste 
projecten, daar moeten we toch samen een mooi bulletin 
van kunnen maken. Ik hoor het graag als je jouw nieuws, 
jouw project of jouw bedrijf in het Bulletin onder de aan-
dacht wilt brengen. Nog liever als je een rol als redacteur 
op je wil nemen.

Met energieke groet,
ing. Melle Ketting
STOHA-voorzitter

Beste STOHA'ers,

Wat een dynamische jaren hebben we achter de rug! 
Thuiswerken werd al snel de norm en de (technische) 
overgang verliep over het algemeen vrij soepel. Hoe-
wel virtueel werken soms leuk is én vaak efficiënter, 
blijkt dat met wat meer inefficiëntie het (kantoor)werk
vaak leuker is. Echter 2022 bleek een beetje het jaar 
van de terugkeer van de file. Oproep: laten we geza-
menlijk een poging doen om een juiste mix te vinden 
tussen rijden/reizen en thuiswerken.’

Van de
voorzitter
Melle Ketting aan het woord
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IN MEMORIAM: CO JONKER

In Memoriam

Co Jonker
Zondag 10 juli 2022 rijden Co Jon-
ker en zijn vrouw vanuit hun huis 
in Warmenhuizen op weg naar 
familie. Al zo vaak hebben ze over 
de weg tussen ’t Zand en Anna 
Paulowna gereden. Maar deze 
zondag wordt Co noodlottig door 
een frontale botsing op de N249 
met een tegemoetkomende auto. 
Co bestuurt de auto, zijn vrouw zit 
naast hem en is licht gewond. 

Co heeft  de opleiding civiele tech-
niek aan de Hoge School in Alkmaar 
gevolgd. Hij heeft bij verschillende 
werkgevers gewerkt, waaronder 
Rijkswaterstaat en detachering 
bureau Yacht. De laatste 4 jaar van 
zijn leven heeft hij gewerkt voor de 
gemeente Den Helder.

In de rol van projectleider bij de ge-
meente Den Helder heeft hij veel in-
teressante projecten geleid en taken 
uitgevoerd. Co was erg betrokken 
bij de ontwikkeling van de nieuw-
bouw in Julianadorp, specifiek het 
fantastische Willem Alexander hof. In 
deze nieuwe buurt grenzend aan het 
oude pittoreske oude centrum van 
Julianadorp zijn en worden mooie 
woningen gebouwd. Co maakte zich 
hard voor goede riolensystemen, 
waterhuishouding en infrastructuur 
zodat alle nieuwe inwoners een goed 
en veilig kunnen wonen.

Ook in Huisduinen heeft Co als pro-
jectleider veel betekend. De herin-
richting van het Dorpsplein speelde 

in Coronatijd. Samen met Ilse Posch 
als omgevingsmanager organiseer-
de hij tijdens de eerste lock downs 
online bijeenkomsten met bewoners. 
Een spannende ervaring voor alle 
betrokkenen. Ook fysiek sprak hij de 
mensen, op gezette tijden ‘s middags 
of ’s avonds, op het Dorpsplein. Hij 
gaf antwoord op hun vragen en ze 
gaven hun ideeën over het ontwerp 
aan hem en Ilse mee. Zo is er een 
spraakmakend definitief ontwerp ont-
staan, waarin ideeën van bewoners 
en andere belanghebbenden een 
plek hebben gekregen. Moeilijkheden 
van beplanting en bomen zeer dicht 
bij zoute zeelucht werden overwon-
nen. De verhardingen zijn uitgevoerd 
met duurzame en sfeerbepalende 
gebakken materialen die zeer goed 
in de omgeving passen. Door het 
beheerbewuste ontwerp zijn beheer 
issues in de ontwerpfase al opge-
lost. Tevens is zwaar ingezet op het 
vertraagd afvoeren en infiltreren van 
hemelwater waardoor er weer een 
deel van het mooie Huisduinen, ook 
qua klimaatadaptatie klaar is voor de 
toekomst.

Dit voorjaar is de herinrichting afge-
rond en is er een mooi openingsfeest 
gevierd, waar Co volop van genoot. 
Co was nog niet klaar in Huisduinen: 
hij was trots op zijn volgende klus 
daar, een nieuwe en heel bijzondere 
trap vanaf de Zeeweg naar de dijk, 
bij Grand Hotel Beatrix. Hiervoor was 
hij nog bezig met het vinden van de 
laatste financiële middelen om het 
prachtige schetsontwerp te kunnen 
realiseren. Daarnaast had hij met zijn 
projectteam een eerste start ge-
maakt voor de verdere aanpak voor 
de rest van Huisduinen.

Daarnaast was Co betrokken bij de 
subsidieaanvraag bij het Rijk, welke 
inmiddels is gehonoreerd. Middels 
deze financiering zullen alle straten in 
Huisduinen die nog niet zijn voor-
zien van een gescheiden stelsel en 
ook nog niet aan de beurt zijn voor 
groot onderhoud, worden voorzien 
van een infiltratie en drainage riool. 
Dat zorgt ervoor dat het zoetwater-
niveau in de duinen op peil blijft en 
voorkomt tegelijkertijd overbelasting 
door piekbuien in het centrum van 

Den Helder doordat Huisduinen het 
begin van het rioolsysteem vormt wat 
eindigt nabij het centrum. Ook wordt 
via infiltratie voorkomen dat bij hevige 
regenval de overstorten met vervuild 
water in het nabij gelegen natuurge-
bied wordt geloosd. Voor program-
ma’s ten aanzien van baggeren en 
besnoeiingen heeft Co de voorbe-
reiding en uitvoering met daadkracht 
opgepakt. Zo bleven de wateren 
in Den Helder schoon en bleef de 
afvoer gewaarborgd.  

Naast diverse projecten die hij vanuit 
de gemeente Den Helder met veel 
energie oppakte was Co contact-
persoon voor Ontwikkelingsmaat-
schappij Zeestad die de Helders 
binnenstad nu al tien jaar met succes 
aan het verbeteren en opknappen is. 
In deze rol heeft Co de reconstructie 
van de Beatrixlaan en het Station 
voorplein mede begeleid. Mooie 
projecten die het stadshart een ware 
facelift en nieuwe grandeur gegeven 
hebben.

Co heeft veel taken en werken met 
enthousiasme opgepakt. Wat niet 
onvermeld mag blijven is zijn rol in 
het adviseren en monitoren van het 
grondwater in de hele gemeente. 
M.b.t. het veranderende klimaat en 
de hoge grondwaterstanden t.o.v. 
het maaiveld en een zoutflux door 
kwel vanuit zee een zeer belangrijke 
en steeds belangrijk wordende taak 
voor Co als ambtenaar bij de ge-
meente Den Helder. 

Buiten alle projecten die Co heeft op-
gepakt herinnering we hem als een 
kundige en vriendelijke collegae. Co 
was altijd voor alle collegae benader-
baar waardoor iedereen graag met 
hem samenwerkte. Hij was sterk op 
de inhoud en gaf altijd duidelijk zijn 
advies. Daarbij had hij altijd oog voor 
de menselijker factor en benaderde 
hij alles op een typische nuchtere 
Westfriese manier. Gek maken liet hij 
zich nooit, tot zijn doel kwam hij altijd!

De gemeente Den Helder gaat een 
goede en gedreven projectleider 
missen. Wij wensen de familie en 
vrienden van Co veel sterkte toe met 
het verlies.

www.stoha.nl6





www.stoha.nl8

DE NIEUWE N200

N200
Wat is De Nieuwe N200
Als eerste werd in oktober 2018 
gestart met de aanleg van de drink-
watertransportleidingen in het fiets-
pad. Deze nodulaire gietijzeren buizen 
vervangen de oudste drinkwaterlei-
dingen van Nederland die inmiddels 
middenin de N200 lagen. De eerste 
is aangelegd in 1853 en voorzag 
Amsterdam nog steeds van water. 
Vanwege het risico op lekkage van 
de oude gietijzeren leidingen moesten 
eerst de nieuwe leidingen in bedrijf zijn 
voordat gestart kon worden met het 
ophogen van de dijk en de herinrich-
ting van de weg. 

De nieuwe

De N200 tussen Amsterdam en Halfweg is de afgelopen jaren 
volledig vernieuwd. De weg heeft een ingrijpende onderhouds-
beurt gekregen en een nieuwe inrichting. Vijf opdrachtgevers 
combineerden werkzaamheden in één project, waardoor er 
minder hinder was voor omwonenden en weggebruikers. Partij-
en werkten tegelijkertijd in plaats van na elkaar in de beperkte 
ruimte die er was. Wat hebben we geleerd van dit complexe pro-
ject en deze bijzondere samenwerking? En vooral zijn de lessen 
ook toepasbaar in toekomstige samenwerkingsprojecten. 
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In Amsterdam is de N200 omge-
bouwd tot een groene stadsentree 
met een brede middenberm met 
bijna 200 bomen. Om Nieuw West 
en Sloterdijk beter met elkaar te 
verbinden zijn er fietsbruggen en 
oversteekplaatsen aangelegd. Voor 
de ophoging van de verzakte dijk is 
alleen de rijbaan naast de Haarlem-
mertrekvaart verhoogd. De scheiding 
tussen de rijbanen is gemaakt met 
de hoogste door een slipformpaver 
gemaakte betonnen barrier in Neder-
land. In Halfweg zijn een ecopassage, 
een nieuwe duiker en nieuwe Boe-
zembruggen gebouwd. Er is soms 
letterlijk in de voortuinen van de be-
woners gewerkt omdat er zo weinig 
ruimte was. Het combineren van de 
werkzaamheden en de herinrichting 
leverde hier het voordeel op dat de 

beperkte ruimte maximaal beschik-
baar was om te bouwen.  

Eind 2020 is alles gereed, alleen door 
de Coronapandemie was het nog 
niet mogelijk geweest om het project 
gezamenlijk af te sluiten. Tijdens het 
symposium “kijken naar kansen!” 
samen met bestuurders, partners en 
het projectteam de vernieuwing van 
de N200 afgesloten. Wim Leendertse 
bijzonder hoogleraar management 
in infrastructuur ontwikkeling aan 
de RUG, keek met de aanwezigen 
terug op een bijzonder project en een 
bijzondere samenwerking tussen de 
opdrachtgevers. Er is ook vooruit-
gekeken, wat kunnen we leren van 
lessen die geleerd zijn bij de Nieuwe 
N200 bij andere complexe projecten. 
Belangrijkste les is dat het kán; het 

is mogelijk om met meerdere partijen 
vanuit een samenwerkingsover-
eenkomst (SWOK) tegelijkertijd te 
werken. De SWOK van de Nieuwe 
N200 verzag ook, in lastige tijden, in 
een solide basis van waaruit on-
voorziene situaties konden worden 
opgelost. Investeer vanaf het begin 
in de relatie, spreek je uit en werk 
aan het opbouwen van vertrouwen. 
Samenwerken is ook eigenlijk net als 
een huwelijk: ga ervoor en maak het 
tot een succes. Een andere les is dat 
in dit project complexiteit is omarmd 
en daarmee heeft het project ook een 
impuls aan gebiedsontwikkelingen 
gegeven. Zo is in Amsterdam de 
nieuwe, groene stedelijke entree tot 
stand gekomen waardoor Sloterdijk 
en Havenstad zich verder kunnen 
ontwikkelen tot woon-/ werkwijk.
Wim Leenderste ziet de grootste 
kans in het doorgeven van de geleer-
de lessen en vooral in het toepassen 
van de lessen in andere projecten. 
Een mooie opdracht voor het team 
en de bestuurders die bij dit project 
betrokken waren.   

De geleerde lessen zijn in een boek 
gevat, samen met de verhalen van de 
projectteam leden, mensen van het 
eerste uur en interviews met de be-
stuurders. Het boek geeft een mooi 
beeld van een complex samenwer-
kingsproject, waar gewerkt is op een 
postzegel in een stedelijke omgeving. 
Met de vijftig lessen over verschil-
lende onderwerpen van projectma-
nagement tot organisatieadvies kan 
je direct aan de slag. Werk je zelf in 
samenwerkingsverbanden of aan 
complexe opgaven dan vind je in dit 
boek handvatten en ervaringen om 
die tot een succes te maken. 

Als lid van de STOHA kan je het boek 
'De Nieuwe N200 verbindt, geleerde 
lessen uit een vernieuwende sa-
menwerking' gratis bestellen. Stuur 
een mail met je naam en adres aan 
alexander.de.baar@rws.nl, dan krijg je 
het boek opgestuurd.

DE NIEUWE N200

Foto VolkerWessels
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OPEN DAG INHOLLAND

Op zaterdagochtend 6 november 2021 is het al vroeg een drukte 
van belang aan de Bergerweg 200. Docenten zetten nog even de 
laatste puntjes op de i van presentaties en workshops en assisterende 
studenten grijpen nog snel even in waar het nodig is. Er wordt niets 
aan het toeval over gelaten om de zichtbaarheid van Civiele Techniek 
en Bouwkunde zo groot mogelijk te maken, eindelijk weer een fysieke 
open dag met belangstellend publiek aan de Bergerweg.

InHolland
Open dag



Vanaf donderdag is iedereen al flink bezig geweest 
met het inrichten van onze "huiskamer", het Atelier L 
033. Mooie voorbeelden van materialen, technieken en 
werkstukken van studenten liggen klaar om bewonderd 
te worden. Er is ook druk geoefend op de presentaties. 
Docenten en studenten wisselen elkaar af en het is 
prachtig om te zien hoe iedereen straalt wanneer ver-
teld wordt waarom het zo leuk is om Civiele Techniek of 
Bouwkunde te studeren en dan ook nog in Alkmaar.

Om tien uur is het dan zover: daar komt het publiek! Een 
flinke opkomst van "nulde-jaars" met hun vrienden en 
ouders meldt zich en wordt enthousiast ontvangen door 
het promoteam van BBE. Iedereen die nog twijfelde - of 
nog even zocht naar onze "huiskamer" - wordt in de gang 
opgewacht door het ontvangstcomité van Susan en Ria 
en vriendelijk naar binnen geloodst.

Bouwen - en in het bijzonder Civiele Techniek - heeft in 
honderd jaar tijd nogal wat veranderd aan Nederland. 
Waar in het noorden van Noord-Holland ooit nog vissen 
zwommen, staat nu het drukste internet kruispunt van de 
wereld, vol vertrouwen gewoon onder zeeniveau. Hon-
derd jaar terugkijken nodigt direct uit tot honderd jaar 
vooruitkijken. Grote uitdagingen komen daarbij op ons af, 
waarbij de zeespiegelstijging er nog maar eentje is. En 
wat heb je nodig om dat alles in goede banen te leiden? 
Uiteraard: ingenieurs! 

De aanhangers van STOHA hoeven we hier natuurlijk niet 
van te overtuigen en elke inspanning om - bijvoorbeeld- 
de instroom van HBO Civiele Techniek (dit jaar landelijk 
ruim 300) af te stemmen op de marktvraag (op dit mo-
ment landelijk ruim 1000) is meegenomen.  

De belangstelling voor deze open dag mag voor BBE 
best goed genoemd worden. Van de ruim 400 aanmel-
dingen van Inholland locatie Alkmaar bezocht ruim een 
kwart BBE. Na afloop werden studenten en docenten 
met een woord van dank en bewondering toegesproken 
door de teamleider van het cluster BBE, Robert Chamski. 
Een dag met een goeie "vibe" en met geweldige bijdragen 
van onze student-ambassadeurs. Deze open dag is de 
eerste stap van de instroomactiviteiten voor het komende 
studiejaar 2022-2023. De voorlichting voor middelbare 
scholen via www.4strax.nl loopt inmiddels. In november 
en december kunnen belangstellenden een dagje proef 
studeren en op 15 december houden we aan de Berger-
weg onze open avond.

Dank aan STOHA - en met name aan haar voorzitter 
Melle Ketting - voor de bevlogen ondersteuning ...en de 
gevulde koeken!

Namens studenten en docenten BBE Alkmaar,

Hans Kooijman
Gastdocent Civiele Techniek

11

 'Een dag met een goeie "vibe" en
met geweldige bijdragen van onze

student-ambassadeurs'

OPEN DAG INHOLLAND
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UITGELICHT: PROMMENZ EN STOHA

Sophia Engineering staat 

voor kwaliteit en degelijkheid 

in elk project.

Onze bouwkundig- en 

civieltechnische ingenieurs 

bedenken, ontwerpen en voeren 

een groot scala aan opdrachten 

uit. Daarbij hebben we maar 

één doel:

sámen met u te komen tot het 

best mogelijke resultaat. 

Daar gaan we voor!

Westfriesedijk 103 • 1749 CS Warmenhuizen
T 0226 39 00 11 • E info@sophia-engineering.nl
www.sophia-engineering.nl

Van Fietstunnel
tot Coentunnel...

10 jaar Prommenz
Foppe Timmer en Martijn Nanninga, beide oud studenten, 
zijn vanaf het begin af aan betrokken bij de oprichting 
van Prommenz. Zij begonnen op 1 januari 2011 met hun 
kennis en kunde vanuit hun opleiding en ervaring met de 
werkvelden Ruimte, Infra en Ontwikkeling. Medio 2011 
werd ook werkveld Survey (maatvoering) opgericht. In 
2012 telde het bedrijf zo’n 10 medewerkers. Door een 
toenemende vraag aan milieuvraagstukken werd het 
werkveld Milieu in 2014 toegevoegd. In 2017 was Prom-
menz gegroeid tot circa 25 medewerkers waarbij met 
name Infra en Survey een groei gemaakt hadden. In 
2018 verhuisde Prommenz naar onze huidige locatie, de 
Harmenkaag 11 in Schagen. Een groter pand wat zorgde 
voor meer groeimogelijkheden. In 2021 is Smit Groenad-
vies toegevoegd aan de organisatie. Door deze toevoe-
ging zijn wij heden gegroeid tot een organisatie met ruim 
100 medewerkers. 

Bekenden in het vak
Het leuke van ons vak is dat je regelmatig tijdens werk-
zaamheden weer bekenden tegenkomt vanuit je studie. 
Zo vertelt Matthijs Vergaij: ‘Ik kom nog wel eens mensen 

tegen van mijn schooltijd op de HTS. Voor HVC heb ik in 
het verleden wel veel met Jurian Mors te maken gehad 
toen ik nog toezichthouder was. Hij werkt voor de ge-
meente Zaanstad als werkvoorbereider. Samen hebben 
we veel ondergrondse afvalcontainers geplaatst met de 
firma Rutte in de gemeente Zaanstad. Was leuk om elkaar 
op een andere manier weer te treffen na onze schooltijd.’ 
En dit is slechts een voorbeeld van de vele “reünies” die 
plaatsvindt in de dagelijkse praktijk.

Ontwikkeling 
Door de brede maar ook juist specifieke kennis op 
onze diverse afdelingen zijn er veel mogelijkheden voor 
HTS-studenten STOHA’ers om bij Prommenz af te stude-
ren en/of uiteindelijk te komen werken. Daarnaast vinden 
wij het ook erg interessant en leuk om betrokken te  
blijven bij de STOHA en open te staan voor de nieuwe 
innovatieve ideeën waardoor Prommenz een verfrissend 
bedrijf blijft! 

Prommenz is al jaren trotse sponsor van STOHA. De organisatie kent veel 
collega’s die gestudeerd hebben aan de HTS in Alkmaar en lid zijn van STOHA. 
Zo zijn collega’s soms direct en soms indirect bij Prommenz komen werken. 
Allen met een ander carriérepad en in verschillende functies. De frisse kijk op 
ruimte van de leden van STOHA past goed bij onze verfrissende, oplossingsge-
richte én mensgerichte organisatie. 

en STOHA
Prommenz
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Oudste
werkende sluis
in Europa

Aan het woord zijn Fred Groot en Richard Buisman. 
Beide zijn projectleider bij aannemer Beens Groep, 
een echte waterbouwer uit Genemuiden. Afgelopen 
twee jaar hebben zij voet gezet in het pittoreske 
Spaarndam. De kademuren en binnenste sluis-
deuren van de Kolksluis zijn vervangen. Hoe heeft 
Beens dit samen met het waterschap aangepakt?
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OUDSTE WERKENDE SLUIS IN EUROPA

Fred Groot Richard Buisman

Foto's Peter van den Klinkenberg



Oudste
werkende sluis
in Europa

Opdrachtgever hoogheemraadschap van Rijnland is ver-
antwoordelijk voor het beheer en onderhoud van waterke-
ringen en waterkerende kunstwerken, zoals de sluizen in 
Spaarndam. Het werk in de oudste nog werkende sluis in 
Europa, de Kolksluis in Spaarndam, was verdeeld in twee 
fasen. ‘Fase 1 een bouwteam voor het ontwerp en fase 
2 voor de realisatie in een UAV-gc contract. Beens en 
Rijnland hadden verschillende belangen, maar de bouw-
teamovereenkomst heeft ervoor gezorgd dat, ondanks 
dat de interpretatie van het werk soms verschilde, ieder 
zijn verantwoordelijkheid van meet af aan heeft genomen, 
aldus Fred Groot.

Technische uitdaging
Begin 2020 zijn Beens en Rijnland gestart met een 
intensieve samenwerking. ‘Er is eerst tijd gestoken in het 
elkaar leren kennen en pas daarna is er gestart met de 
technische invulling. Grotendeels heeft dit project tijdens 
Corona gespeeld en desondanks zijn we in verbinding 

met elkaar gebleven. In basis zouden we in fasering de 
kademuren in een rondje om de Kolk maken. Een techni-
sche uitdaging vanwege de monumentale gebouwen en 
bomen rondom de sluis.’

Voorafgaand aan de uitvoering is er eind 2020 een nood-
maatregel uitgevoerd. Diverse sinkholes gevolgd door een 
duikinspectie bevestigde dat de stabiliteit van de kade-
muren op sommige plaatsen niet al te best meer was. 
‘Daarom is de kolk tot 50cm onder de waterlijn gevuld 
met zand. Het sproeien van zand is niet uniek. Je ziet het 
wel eens, maar dan in niemandsland. En met een ander 
doel namelijk het stabiliseren van dijklichamen en/of het 
achterland. Wel nieuw was het toepassen van zand ten 
behoeve van een calamiteit in een sluis in een monumen-
tale en binnenstedelijke omgeving’, geeft Fred aan.
Richard vult aan: ‘We zijn gezamenlijk met Rijnland tot 
een snelle beslissing voor een werkmethode en ontwer-
paanpassing gekomen. >>
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OUDSTE WERKENDE SLUIS IN EUROPA

Uiteindelijk heeft het vullen van de sluis met zand direct 
impact op de realisatiefase gehad. Daarbij had ik de juiste 
vaste mensen met het juiste materieel en dan komt er een 
bepaalde dynamiek op gang en dat werkte perfect. Het 
werken vanaf een zandvlakte was een  prettige bijkom-
stigheid in combinatie met de Kobelco kraan die door het 
grote bereik gemakkelijk de damwanden kon verplaatsen.’

Gespannen markt
‘We hadden net het werk aangenomen en medio 2022 
begon de prijsstijgingen. Dus is er op voorhand het  
betonstaal vastgelegd en de damwanden plus prefab 
elementen ingekocht. Ondanks deze druk bleef er 
wederzijds respect en een fijne samenwerking tussen 
beide projectteams.’

Historische vondst zorgde voor vertraging
‘Tijdens de uitvoering stuitten we op palen uit 1700. Dit 
is met elkaar in verschillende scenario’s in een Trade Off 
Matrix goed in beeld gebracht. Ook hier bood de werk-
vloer van zand weer uitkomst. Als we vanaf het water 
aan het werk waren geweest, had het er heel anders uit 
gezien. En dan heb je een oplossing bedacht en zorg er 
dan maar voor om dat de benodigde machines op het 
werk te krijgen. Verandering van uitvoering zorgt ook 
voor druk op het werk. Uiteindelijk is door de vondst 
pas in maart van dit jaar de damwanden aangebracht 
i.p.v. eind december 2021. Rijnland zat niet te wach-
ten op stagnatie en Beens wilde niet betalen voor een 
materieel dat niet wordt ingezet. Er was een continu 
spanningsveld tussen doorgaan versus de stilstand 
kosten. Maar juist dan ga ik opbloeien’, aldus Richard.

Unieke ervaring
‘Kennis delen is betrokkenheid vergroten en
vertrouwen winnen’, geeft Richard aan.  

‘Heb besef van elkaars belangen. Als mens heeft de lo-
catie van de Kolksluis en de toegepaste techniek mij veel 
gebracht. Ook de samenwerking met het waterschap, 
de werkplek bij het boezemgemaal in Spaarndam en de 
omgeving, dat is een unieke ervaring.’

Bent u geïnteresseerd in de werkzaamheden van Beens? 
Neem gerust contact op voor meer informatie op telefoon-
nummer 038-385 5585. 
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Oud HTS Alkmaar 
student wint RIONED 
Innovatieprijs 2022
Tijdens de RIONEDdag op donderdag 16 juni 2022 heeft oud HTS-er Alex Duin-
meijer met de FATracker de prestigieuze RIONED Innovatieprijs gewonnen.

(Vet)drijflagen in rioolgemalen is één van de belangrijkste 
oorzaken van pompstoringen. Het periodiek verwijderen 
van drijflagen (soms tot meer dan 2 m dik) is kostbaar 
en zeer onhygiënisch werk. De reinigingskosten zijn voor 
Nederland geschat op tientallen miljoenen euro’s. Uit 
onderzoek blijkt dat naast de demografische kenmerken 
van het verzorgingsgebied de gemaalaansturing en het 
geometrisch ontwerp van de zuigkelder belangrijke para-
meters zijn bij de vorming van drijflagen. Met deze kennis 
is het nog steeds zeer lastig om voor elk gemaal een juiste 
‘voorspelling’ te geven van de kans op drijflaagvorming en 
hoe de drijflaagvorming te beperken.
 
Om een beter (tijds)beeld van de vorming van drijflagen 
te krijgen én drijflaagvorming voorkomen/beperken, heeft 
Alex in samenwerking met Antonio Rodenas en Francois 
Clemens van onderzoeksbureau Deltares een uniek mo-
nitoringsysteem (FATracker) ontwikkeld. Hiermee kan de 
beheerder op eenvoudige wijze real-time de vorming van 
drijflagen volgen. De FATracker is ontwikkeld met ‘huis- 

tuin en keuken’ onderdelen en bestaat uit een Raspberry 
pi 4 computer voorzien van een eenvoudige camera met 
wifi-verbinding. Met een ‘state-of-the-art’ zelflerend algo-
ritme (AI) wordt automatisch het oppervlak van de drijflaag 
herkent.
 
Toepassing van de FATracker in een rioolgemaal geeft 
de beheerder essentiële informatie ten aanzien van het 
beheer en bedrijfszekerheid van het rioolsysteem:
• Via laptop en smartphone real-time inzicht in de  

vervuiling van het gemaal(!);
• daardoor effectief plannen van schoonmaakwerk-

zaamheden;
• en dus minder pompstoringen door verstoppingen.

Voor meer informatie kunt u contact opnemen met:
Dr. ir. Alex Duinmeijer
Email: Spa.duinmeijer@rotterdam.nl
Tel.nr. 06 102 959 94

RIONED INNOVATIEPRIJS 2022
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Processchema werking FATracker: de 

camera (linksboven) filmt het gemaalbassin 

met vetdrijflaag (linksonder), bewerkt de 

beelden en stuurt deze naar de beheerder/

procesoperator (rechtsboven). Deze kan 

met aanpassen van diverse procesparame-

ters de drijflaagvorming negatief beïnvloe-

den (rechtsonder). Processchema werking 

FATracker: de camera (linksboven) filmt het 

gemaalbassin met vetdrijflaag (linksonder), 

bewerkt de beelden en stuurt deze naar de 

beheerder/procesoperator (rechtsboven). 

Deze kan met aanpassen van diverse pro-

cesparameters de drijflaagvorming negatief 

beïnvloeden (rechtsonder).
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DAT WE AL

160 JAAR 
ERVARING 
HEBBEN,
DAT WETEN WE WEL.

Maar wat kan jij?

160 jaar ervaring is geen garantie voor de toekomst. 
Daarom reikt onze ambitie verder: een plek in de top 3 van 
vernieuwers binnen de bouw. Wil je werken aan complexe 
projecten, met de nieuwste technologieën, zijn jouw ideeën 
out-of-the-box?                                                                          

Toe aan de volgende stap in je carrière? We zien je graag op 
maarwatkanjij.nl

Maar wat kan jij?kan jij?

SAMEN SUCCESVOL WERKEN AAN 
UAV-GC PROJECTEN?

WWW.MGCIVIEL.NL

UAV-gc Tenders Procesmanagement

Pragmatisch, proactief, efficiënt en flexibel, dat is hoe 
wij bij MGciviel te werk gaan. Wij combineren techniek 
met procesmatig werken en maken het werken in 
de infrastructuur makkelijker én leuker. Benieuwd 
wat we voor u (opdrachtnemer/opdrachtgever) 
kunnen betekenen? We maken graag kennis.

MGciviel BV
Madame Curieweg 27
8501 XC Joure



SWECO ONTWERPT EN ONTWIKKELT
DE SAMENLEVINGEN EN STEDEN 
VAN DE TOEKOMST

Ga voor meer informatie naar www.sweco.nl

Sweco ontwerpt en ontwikkelt de samenlevingen en steden van de toekomst - A5.indd   1 26-7-2016   9:31:22
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HET ROER OM...

Soms weet je, dat wat je met veel plezier deed, 
niet is wat je kan blijven doen! Het spel of 
de spelregels zijn veranderd ten nadele van 
jou. Juist dit was de voedingsbodem voor een 
nieuw avontuur voor Marco Neeft en Jeroen 
de Pijper (oud-klasgenoten van de HTS civiele 
techniek 1996-2000). In 2019 startten zij Part 
of Project. 

Part of Project is een jong bedrijf. Binnen Part of Project is 
alle ruimte om te bouwen en bouwen vinden we al jaren 
leuk! Met onze opgedane technische kennis en manage-
mentvaardigheden helpen we onze klanten graag om hun 
projecten te realiseren. Als bescheiden bedrijf, mogen 
we ons gelukkig prijzen met mooie projecten. Zo zijn we 
betrokken bij het beheer en onderhoud van de Coentun-
nel, de realisatie van de weggebonden installaties op de 

zuidelijke ring Groningen, gebiedsontwikkeling PARK21 
tussen Hoofddorp en Nieuw Vennep, de bouw van de 
A-pier van Schiphol, het onderhoud van onder andere De 
Groene Boog en de Renovatie van de Eerste Heinenoord-
tunnel. Stuk voor stuk mooie projecten waar we een on-
derdeel van mogen zijn. We doen dit als projectdirecteur, 
projectmanager, projectleider of ontwerpmanager.

Part of
Project

Jeroen de Pijper Marco Neeft
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We geloven dat je moet delen om te vermenigvuldigen. 
Daarom bouwen we graag aan onze eigen ontwikkeling 
en de ontwikkeling van de mensen om ons heen. Binnen 
Part of Project zijn we met zijn vieren. Allen met eigen er-
varingen, kennis en kunde. Deze kennis en kunde weten 
we met elkaar te verbinden en die zetten we in voor onze 
Opdrachtgever. We denken niet in hokjes, maar bouwen 
op vertrouwen in elkaars kennis en kunde. 

Binnen Part of Project bouwen we niet alleen aan de ont-
wikkeling van ons eigen bedrijf en onszelf, maar ook aan 
de ontwikkelingen van onze klanten en hopen een bijdra-
ge te geven aan het aantrekkelijk houden van onze bran-
che. Zo geven we vanuit Part of Project met veel plezier 
een gastcollege Assetmanagement aan de Hogeschool 
Rotterdam. Het is immers belangrijk om een nieuwe ge-
neratie civiel techneuten enthousiast te maken en houden 
voor ons mooie vak. Maar we helpen ook opdrachtgevers 
met het realiseren en organiseren van hun ambities. Soms 
zijn dat grote bouwbedrijven die meer willen weten over 

de Nederlandse markt, soms zijn dat kleine onderhouds-
bedrijven met een groei ambitie. Maar soms gaat het om 
het versterken van de publiek private samenwerking bij de 
woningbouwopgave in Nederland. 

En natuurlijk bouwen we ook rustig verder aan Part of 
Project zelf. In 2019 gestart. Dit jaar hebben we Part of 
Project kunnen versterken met Hugo Vrieling als project-
leider/ adviseur en George Spitteler als ontwerpmanager/ 
contract manager/ adviseur. Super om ook hun kennis 
en kunde toe te voegen aan Part of Project en met hun 
verder te bouwen. Een andere grote verandering is dat 
Part of Project een kantoor heeft in Heiloo aan de hoefs-
mid 13. Wat ooit een idee was, is inmiddels gegroeid tot 
een bedrijf. 

Hoe onze komende jaren eruit zien? We willen blijven bij-
dragen aan mooie projecten, opbouwen en verbinden van 
waardevolle netwerken en met elkaar blijven investeren 
in onze eigen ontwikkeling. We willen rustig door  groei-
en en willen uitbreiden met mensen die bij ons passen, 
een passie voor techniek hebben, eerlijk en open zijn en 
altijd bezig zijn om zichzelf en de mensen om hun heen 
te ontwikkelen. Maar bovenal lol en passie hebben voor 
hun werk en hun projecten. Als u dat zoekt in één van uw 
projecten, kunt u ons altijd bellen!  

'We geloven dat je moet delen
om te vermenigvuldigen'
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Zeg je Jeroen Erkamp, dan 
zeg je Alkmaar, AZ supporter 
en HTS’er. Met een echte 
ondernemersmentaliteit gaat deze, 
inmiddels 57-jarige, ‘kaaskop’ 
geen uitdaging uit de weg. Zijn 
carrièrepad is beslist bijzonder 
te noemen. Onderdeel van een 
loodgietersfamilie, gestart bij een 
CV-installateur om te komen tot 
directeur van een bureau voor 
adviseurs- en ingenieursdiensten: 
ManEngenius. En als het aan Jeroen 
ligt, blijft hij in zijn werkzame leven 
hoofdsponsor van één van de 
oudste alumni clubs in Nederland. 
Waarom dat is, wordt snel duidelijk.

Jeroen
Erkamp

In gesprek met

De kracht van een netwerk
Behalve een natuurlijk leider is Jeroen een netwerker ge-
dreven door resultaat én mensen. ‘STOHA is een unieke 
club van circa 1200 civiele technici in Nederland. Mijn 
achtergrond is echter werktuigbouwkundig. Ik ben echt 
van de civiele techniek gaan houden. Het is zo fascine-
rend dat je de openbare ruimte kunt beïnvloeden. Daar-
naast heb ik veel respect voor Rob Niele en Jan Jorna, 
die we toch wel de drijvende kracht van STOHA mogen 
noemen. Tevens is STOHA één van de oudste alumni 
clubs in Nederland en daar wil ik graag deel van uit blijven 
maken. Het past bij wie wij zijn.’ 

Foto TIZfotografie

IN GESPREK MET JEROEN ERKAMP



Gedreven door mensen
Met wij wordt zijn bedrijf ManEngenius bedoeld dat ruim 
75 medewerkers in vaste dienst heeft. ‘In tegenstelling 
tot onze naam, is wat we doen niet zo ingewikkeld, aldus 
Jeroen. We leveren ingenieurs-en adviesdiensten in elke 
fase van een civiel project. Voor een groot deel aan de 
opdrachtgeverskant. Dat doen wij sinds 1992. Onze 
bedrijfsnaam komt voort uit een fusie van twee bedrijven: 
Man en Engenius. Ik durf te zeggen dat al onze collega’s 
eigenaarschap tonen en net dat tandje harder rennen. 
Dat zorgt voor ons succes. Ik ben ongelofelijk trots op 
waar we nu staan.’ 

Werktuigbouwkundige in de civiele techniek
‘Vroeger was ik gek van auto’s en ben daarom de werk-
tuigbouw opleiding gaan doen. Ik heb best lang over 
mijn opleidingen VWO en HTS gedaan, langer dan nodig 
was. Nadat ik besloot om te gaan focussen, ben ik 1990 
afgestudeerd. In de loop der jaren bleek dat ik niet zozeer 
een doener, maar juist een denker ben. Ik ben commer-
cieel sterk en doorzie snel wat de volgende benodigde 
stappen zijn. Altijd met een visie en een doel. Mijn min-
punt is absoluut mijn ongedurigheid. Mijn uitlaatklep is 
veel sporten, nu met name vechtsporten en voorheen 

krachttraining en hardlopen. Tot op de dag van vandaag 
trek ik mijn bokshandschoenen aan in de sportschool 
van Melvin Manhoef, een legendarische kickbokser en 
MMA-vechter. Dat heeft er mede toe geleid dat waar ik 
vroeger bij conflictsituaties vol in de aanval ging, ik nu een 
betere dialoog voer. ‘Maar de vechter in mij blijft. Ik knok 
tot het einde en geef niet op.’

Lessons learned
‘Over 10 jaar is echter mijn houdbaarheidsdatum voor 
het werk overschreden’, zegt Jeroen lachend. Ook al 
ben ik nooit uitgeleerd en blijf ik openstaan voor nieuwe 
ideeën. De innovatieve inbreng laat ik graag over aan ‘de 
jongeren’. De directie van ManEngenius vorm ik sinds 
kort samen met Marco Boots en Niels van den Brink. Het 
grappig is dat het vaak oneens zijn, maar er altijd samen 
uitkomen en dan vaak met een beter idee dan waar we 
gestart zijn. Daarom wil ik aan deze generatie HTS’ers 
meegeven dat het werk dat er ligt, wordt gedaan door 
mensen en niet door computers. Leg je oren te luister bij 
degenen die anders denken en volg tegelijkertijd je eigen 
koers. Investeer zoveel mogelijk in persoonlijke contacten 
en blijf werken aan je netwerk, zoals bij STOHA. De rest 
leer je op school en in de praktijk.’

IN GESPREK MET JEROEN ERKAMP

Grip op zeker.
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ERVARINGEN VAN EEN PENSIONADO: PETER DE VRIES

Peter de Vries
afstudeerjaar 1977

Ervaringen
van een

pensionado
Marica de Wit
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ERVARINGEN VAN EEN PENSIONADO: PETER DE VRIES

Op 16 februari 2021 komt er officieel een einde aan mijn 
werkzame leven, start mijn AOW-uitkering en mag ik van 
mijn pensioen gaan genieten. De vrijheid lacht je immers 
tegemoet, toch? De werkelijkheid ziet er in mijn geval 
toch iets anders uit.

We zitten net in de eerste lockdown als ik begin april 
2020 ontdek dat ik een bobbel onder mijn kin heb, de 
huisarts stuurt mij door naar de KNO-arts in het NWZ. Na 
een aantal onderzoeken wordt er een mantelcellymfoom, 
een Non-Hodgkin vorm van lymfeklierkanker, ontdekt. 
Een Pet/CT-scan moet uitwijzen of er sprake is van 
uitzaaiingen en waar. Behalve de tumor in de hals is er in 
een tweede klier in de hals nog een tumor aangetroffen, 
evenals in een klier bij het sleutelbeen. Voor de rest lijkt 
het lichaam redelijk in orde, behalve dan nog een poliep 
in de dikke darm en een rib die op twee plaatsen gebro-
ken blijkt te zijn, souvenir van 
een duikeling met de racefiets 
op een bruggetje in Oosthui-
zen. 

Volgens de doctoren is de 
ziekte goed te behandelen 
met kans op 100% genezing, 
maar het voorgespiegelde tra-
ject wordt zwaar. Standaard 
wordt mijn vorm van kanker 
in twee stappen behandeld: 
De eerste stap wordt inductie-
periode genoemd; 6 che-
mokuren, met om de drie weken een kuur. Hierna volgt 
het tweede therapiedeel: de consolidatie. Doel hiervan 
is om de terugkeer van de kanker voor zoveel mogelijk 
jaren tegen te gaan. Bij deze consolidatie wordt een hoge 
dosis chemotherapie gegeven, 6 dagen aaneengeslo-
ten aan het infuus. Een hoge dosis chemo moet ervoor 
zorgen dat de aanmaak van `foute` bloedcellen wordt 
doorbroken. Daartoe grijpt de hoge dosis chemo vooral 
aan op het beenmerg. De aanmaak van nieuw bloed 
wordt tijdelijk even doodgelegd. Om daarna het `dood-
gelegde` beenmerg weer te activeren worden na de hoge 
dosis chemo via een infuus de eerder geoogste stam-

cellen aan mij teruggegeven. Deze stamcellen moeten 
het beenmerg opnieuw activeren voor de aanmaak van 
nieuw bloed. Na de teruggave van de stamcellen zal ik 
daarna nog ongeveer drie weken in quarantaine moeten 
verblijven totdat de bloedwaarden weer op een niveau 
zijn waarop sprake is van enige weerstand tegen infec-
ties van buitenaf. Tussen de eerste 6 chemokuren van 
de inductieperiode, alternerend één dag opname en vier 
dagen opnamen, ben ik voor het grootste deel gewoon 
thuis.

`Hoe gaat het met je?` Is een vraag die ik vrijwel dagelijks 
moet beantwoorden, onderweg tijdens een wandelin-
getje, langslopende dorpsgenoten terwijl ik in de tuin 
aan het werk ben of collega`s via Zoom of Teams. Het 
antwoord is vrij standaard; `naar omstandigheden gaat 
het goed met me.̀ Maar wat is `goed` als je voelt dat de 

conditie achteruit holt, je 
last hebt van zweverigheid 
en misselijkheid waardoor 
het onontkoombaar is dat 
op menig moment de drank 
en spijzen de omgekeerde 
weg van de spijsvertering 
bewandelen. Sneller dan je 
het kunt eten ligt de warme 
prak regelmatig weer in de 
gootsteen. Aan de andere 
kant ligt obstipatie continue 
op de loer ligt. Alle slijm-
vliezen hebben duidelijk 

te lijden onder het bombardement van de chemo`s. De 
coronabeperkingen, de lockdown, het thuiswerken en 
de behandelingen in het ziekenhuis lopen redelijk parallel 
aan elkaar. Toch kan ik het, dankzij het thuiswerken nog 
redelijk volhouden.  

Maar halverwege de inductieperiode, medio september 
2020 ga ik toch maar de ziektewet in. Na een gesprek 
met de bedrijfsarts van het UWV wordt het definitieve 
oordeel geveld: “van betrokkene ( ik, dus) wordt geen 
herstel of duurzame re-integratie verwacht voor de in-
gang van de pensioendatum”.  

“Hé pensionado, vermaak jij je nog een beetje?” Het is een, blijkbaar 
terechte, vraag die regelmatig door familie, vrienden en ex-collega`s 
op mij wordt afgevuurd. Het verwachte antwoord is meestal `druk, 
druk, druk` en `dat ik nog tijd had om te werken.̀ Dit stereotype 
antwoord is echter niet op mij van toepassing.

`Hoe gaat het met je?̀  Is
een vraag die ik vrijwel

dagelijks moet beantwoorden.
Het antwoord is vrij standaard;

`naar omstandigheden gaat
het goed met mè . 
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ERVARINGEN VAN EEN PENSIONADO: PETER DE VRIES

Dat betekent niet dat ik de ENCI nu al vroegtijdig vaarwel 
zeg. Voor zover de energie het toelaat neem ik deel aan 
virtuele externe commissievergaderingen en intern over-
legbesprekingen. 

Als afsluiting van de voorbereidende of inductiefase wordt 
eind november een PETScan gemaakt. Een spannend 
onderzoek, want de PETScan legt genadeloos alle on-
volkomenheden in het lichaam bloot. Op consult bij mijn 
behandelend hematoloog wordt de scan geanalyseerd: 
in de lymfeklieren is niets meer te zien. Ik ben schoon en 
dus kankervrij!! Dat betekent niet dat het nu klaar is. Het 
tweede deel van de behandeling, de consolidatiefase, is 
er op gericht om terugkeer van de kanker zoveel mogelijk 
jaren weg te duwen. De hoge dosis chemo start begin 
december in het VUmc Amsterdam met een 6 dagen 
durende kuur.  

Vervolgens wordt er een dag rust ingelast en op de acht-
ste dag krijg ik mijn stamcellen weer terug. Vervolgens 
wordt ik per ambulance terug naar het Spaarne Gasthuis 
in Hoofddorp vervoert waar ik uiteindelijk nog 2 weken in 
quarantaine moet blijven omdat mijn weerstand volledig 
weg is. Pas wanneer het lichaam voldoende weerstand 
heeft opgebouwd mag ik naar huis en kan `schoon` het 
nieuwe jaar in. Een dag voor kerst mag ik naar huis, maar 
volledig herstel na alle chemo`s zal nog maanden duren 

En zo gaan we, het in meerdere opzichten, bijzondere 
jaar 2020 uit. De dagen worden gevuld met het nuttigen 
van de maaltijden (daar moet toch ook een groot deel 
van het herstel vandaan komen), het retourneren van 
dezelfde maaltijd in de gootsteen of toiletpot, wandelen ( 
300m wordt 600m, wordt een half uur Oudorperpolder) 
en bankhangen. Het lichaam reageert hier, in meer of 
mindere mate, op met koude rillingen, buikkrampen, een 
`wattig` gevoel in het hoofd, scheel kijkende glazige ogen, 
kokhalzen en overgeven. Veel energie blijft er niet over, 
hoogstens een beetje de krant lezen.

De eerste weken in het nieuwe jaar verlopen moeizaam. 
Uiteindelijk beland ik toch weer in het ziekenhuis waar 
een longontsteking wordt geconstateerd. Later zal blijken 
dat deze longontsteking mij nog maandenlang zal achter-
volgen. 

Half februari wordt volgens de regeltjes de `levenslijn’ 
definitief met ENCI verbroken, mijn pensionering is aan-
staande.  Voor het zover is heb ik nog virtuele gesprek-
ken met mijn opvolger en andere (straks ex) collega`s om 
dossiers over te dragen. Ook moet mijn digitale archief 
worden overgezet naar de server van ENCI Den Bosch. 
En er is er maar één die dat kan doen. Tot de laatste 
werkdag ben ik hier meerdere uren per dag mee bezig, 
maar het lukt. Fysiek contact met collega`s is door corona 
en kanker al een jaar niet meer mogelijk maar ze hebben 
me nog niet vergeten.

Op 16 februari ga ik samen met Dieni voor een kop-
je koffie naar onze fabriek in IJmuiden en lever ik mijn 
telefoon, lap-top en sleutels in. Einde 33-jarig dienst-
verband. Het MT-West en het personeel van de fabriek 
willen dit afscheid toch niet ongemerkt voorbij laten gaan. 
Op gepaste wijze, binnen de regels van corona, wor-
den enkele gebeurtenissen en mijn verdiensten voor de 
cementindustrie aangehaald. Een aantal dagen eerder al 
heb ik middels een uitgebreide TEAM`s meeting afscheid 
kunnen nemen van mijn collega`s van de commerciële 
afdeling. Ondanks de beperkingen die corona met zich 
mee brengt, kan ik terugkijken op een waardig afscheid. 
En dan lonkt de al lang aangekondigde vrijheid?  Vergeet 
het maar.

Sinds begin maart bezoek ik twee keer per week een 
fysiotherapeut en `speel’ ik daar met gewichten, squads 
met een halter in mijn nek, steps en andere uitdagingen 
waarvan mijn hartslag over de kop gaat en mijn adem-
haling, met mondkapje voor, het eigenlijk niet meer kan 
bijhouden. Ook voor de andere dagen thuis ligt er een 
stevig programma; 3 keer per dag een serie squads, 
schaatssprongen, twee keer de deur uit voor een wande-
ling (langzaam opvoerend in tijd en tempo) en twee keer 
per dag op de home-trainer. Kortom, inclusief het herstel 
van deze activiteiten blijft er dagelijks weinig tijd meer 
over voor andere dingen. Aan de andere kant een mid-
dag in de tuin werken, na de winter is er weer voldoende 
te doen, ruil ik met veel plezier in tegen de middagwan-
deling. 

Aan de conditie wordt voordurend gewerkt, al zal dit een 
langdurig traject worden. Het kan jaren duren voordat de 
`chemo-vermoeidheid` uit het lichaam verdwenen is, wat 
ook wel door ex-kankerpatiënten bevestigd wordt. Half 
oktober is de ijsbaan weer opengegaan. Maar schaatsen 
is nog geen onverdeeld succes. De eerste keer had het 
weinig met schaatsen te maken. De helpende hand van 
mijn dochter is hard nodig, trillende en onzekere benen 
maakten de eerste rondjes tot een martelgang. Bezorgd 
komen mijn schaatsvrienden informeren wat er aan de 
hand is. Een rondje onder `de 40 ` zit er voorlopig niet in. 



ERVARINGEN VAN EEN PENSIONADO: PETER DE VRIES

Oorzaak is een heftige vorm van neuropathie als gevolg 
van de laatste zware chemo.̀ Met vallen en opstaan pro-
beer ik het schaatsen weer onder de knie te krijgen.
Nu driekwart jaar met pensioen wordt mijn agenda nog 
wekelijks gedicteerd door afspraken in het medische 
circuit.  

Tijd om terug te kijken op mijn werkzame jaren voor de 
cementindustrie is er nauwelijks. En toch is het vreemd 
om na 33 jaar betrokkenheid bij de cement- en beton-
industrie er van de ene op de andere dag een punt te 
zetten. Drieëndertig  jaar waarin ik de rol van beton, maar 
met name het maatschappelijke debat over beton,  heb 
zien veranderen. Tijdens mijn eerste jaren voor de indus-
trie was beton als bouwmateriaal onomstreden; de beton 
werd gezien als beschermer van het milieu waarin wij 
leven. Beton beschermt ons tegen het wassende wa-
ter, beton werkt als afscherming tegen straling en beton 
werkt als bodembescherming tegen vloeistoffen die we 
liever niet in het milieu zien. Beton kent vele kwaliteiten. 
De betontechnoloog ontwerpt de betonsamenstelling 
zodanig dat beton weerstand kan bieden tegen het milieu 
waaraan het wordt blootgesteld, corrosie van wapening 
door chloriden of carbonatie, weerstand tegen vorst- in 
combinatie met dooizouten, weerstand tegen sulfaataan-
tasting. En anno nu, met in het achterhoofd het tussen 
stakeholders afgesloten Betonakkoord, is de stemming 
volledig omgeslagen. Het lijkt nu wel of het milieu be-
schermd moet worden tegen beton. Dat kan toch niet de 
bedoeling zijn? Beton mag natuurlijk nog wel, maar dan 
wel het liefst zonder, of zo weinig mogelijk, portlandce-
mentklinker. Natuurlijk, opwarming van de aarde moeten 
we serieus nemen, maar momenteel lijken we wel erg 
door te draven. Duurzaamheid mag nooit ten koste gaan 
van levensduur. Aan de diverse tafels wordt er, gelukkig 
met veel deskundigheid, over dit probleem gediscussi-
eerd. Toch voelt het af en toe vreemd om daar geen deel 
meer van uit te maken.

C.V van ING. PETER DE VRIES, FICT
67 jaar

WERK
1988 – 2021
ENCI BV
1978 – 1988
De Moel Wegenbouw

NEVENFUNCTIES
2013 – 2021
Redactie Betoniek Vakblad
1990 – 2020
Docent diverse cursussen beton-technologie, o.a.
Betontechnoloog BV
1988 – 2005
Redactie Betoniek - Standaard
1990 – 2016
Lid en voorzitter (sinds 2000) Vakcommissie Tech-
nologie Betonvereniging
1998 – 2020
Lid en secretaris (sinds 2007) Normcommissie 
NEN 353 039 Beton
2007 – 2020
Lid van Normcommissie NEN 353 007 Bindmid-
delen
2007 – 2020
Lid van College van Deskundigen Bindmiddelen
2008 – 2020
Voorzitter van College van Deskundigen Ongewa-
pende Betonproducten
1988 – 2020
Lid van diverse nationale en internationale werk-
groepen ter voorbereiding
van (pre)normatieve regelgeving op het gebied van 
cement en beton
2017
Benoemd tot erelid van de Betonvereniging

OPLEIDINGEN
2004
Betontechnologisch Adviseur BV
1990
Advanced Concrete Technology,
Institute of Concrete Technology, Londen
1986
Betontechnoloog BV
1972 – 1977
HTS Alkmaar, Weg- en Waterbouwkunde
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STOHA-BORREL

Vrijdagmiddag 18 november was er weer een bijeen-
komst, deze keer in de bekende Alkmaarse locatie 
de paarden-drafbaan in De Hout. De organisatie 
van de druk bezochte bijeenkomst (125 deelnemers) 
had spreker Gerrit Hiemstra uitgenodigd; de van het 
NOS-journaal bekende weerman en meteoroloog. Hij 
gaf een leerzame presentatie over de actuele klimaat-
verandering en welke gevolgen dit heeft voor onze 
bouw- en infra branche. Mede door enkele “prikkelen-
de” vragen van het enthousiaste publiek, kwamen we 
tot de kern van het probleem en met zijn nuchtere kijk 
gaf Gerrit Hiemstra ons nuttige tips mee.

Enkele quotes:

• Als je in de file staat, bedenk dan dat jij zelf onderdeel 
en dus mede-veroorzaker bent van die file;

• Stop met het gebruik van fossiele brandstof;
• En, stop met toepassing van beton, cement is name-

lijk een enorme veroorzaker van CO2-uitstoot;
• Je eigen huis bouwen is een aanrader, een hele 

leerzame ervaring; achteraf weet je hoe het beter had 
gemoeten;

• Je kan zelf heel veel doen, begin daar nu meteen 
mee!

Na de presentatie werd onder het genot van een borrel 
met heerlijke hapjes nog een tijdje nagepraat, dit in de 
sfeervolle en gezellige ambiance van De Baan.

We kunnen weer terugkijken op een zeer geslaagde 
bijeenkomst!

STOHA-borrel
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EEN TERUGBLIK MET PETER DONCKERWOLCKE

Dat ik bij een aannemer terecht zou komen was voor 
mij na de stages bij een gemeente en bij een aannemer 
volkomen duidelijk. Hoewel ik met veel plezier m’n stage 
bij een gemeente heb doorgebracht trok de dynamiek 
van een uitvoerend bedrijf me toch het meest. Spijt van 
deze keuze heb ik nooit gehad. Werken bij een aannemer 
heeft me meer dan genoeg dynamiek gebracht. Ik heb 
met mijn civiele opleiding als fundament een veelzijdige 
carrière kunnen doorlopen. Begonnen als assistent-uit-
voerder in de grond-, weg- en waterbouw heb ik gewerkt 
als uitvoerder, asfaltuitvoerder, calculator, hoofd calculatie, 
projectleider, bedrijfsleider en daarna in de civiele bouw 
als projectleider, hoofd tenderafdeling, afdelingshoofd 
projectvoorbereiders en betontimmerlieden.

Het diploma weg- en waterbouw heeft me dus in de gele-
genheid gesteld om een veelzijdige CV op te bouwen.
Ik ben altijd erg gelukkig geweest met de op de praktijk 
gerichte opleiding die ik in Alkmaar heb genoten. De 
lessen in grondverzet, calculeren van de prijs van asfalt-
mengsels, grondmechanica met het gedrag van grond en 
grondwater heb ik in de praktijk toe mogen passen. Alle 
veranderingen in het werkgebied werden als vanzelfspre-

kend mee genomen en nu is een mooi moment om hier 
op terug te kijken.
Er zijn in mijn werkzaam leven veel namen van bedrijven 
verdwenen. NBM, HWZ, de Moel, Ooms, Hogenbirk, 
Seignette, Wagroweg. Te Beest, Hollebeek en Vens, Pol-
derman, J.G. Nelis, Koop zijn allemaal namen van bedrij-
ven die niet meer bestaan en voornamelijk zijn opgegaan 
in bedrijven als BAM, Heijmans, Volker Wessels, Ballast 
Nedam en Dura Vermeer.

De uitvragen van de opdrachtgevers veranderden van 
bestekken met tekeningen (met werkomschrijvingen 
geschatte en verrekenbare hoeveelheden), naar staten 
van ontleding, RAW-staten, eigen ontwerpen, D&C, D&C 
met EMVI, DCMF etc. Was een tijdlang het calculeren van 
een bestek door een calculator voldoende om te kunnen 
inschrijven, nu is een tenderteam met vele personen heel 
normaal.

Het aannemen van een project veranderde van het 
winnen van een aanbesteding van een uitgewerkt bestek 
naar het scoren op een uitvraag met functionele eisen als 
basis voor een Design en Construct opdracht met EMVI 

Een terugblik met
Peter Donckerwolcke
In juni 1978 verliet ik de HTS in Alkmaar 
met het diploma Weg- en Waterbouw op 
zak. Op 1 augustus 2021 verliet ik het werk-
zaam leven om na 43 jaar werken in de 
civiele aannemerij van het opgebouwde 
pensioen te gaan genieten. Toen ik de HTS 
achter me liet was de toekomst onzeker en 
ik wist niet wat deze me zou brengen. Nu 
kan ik terug kijken met de wetenschap wat 
43 jaar werken in de civiele aannemerij me 
heeft gebracht.
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criteria. Het overzichtelijke aanbesteden in een omgeving 
die later als “Bouwfraude” de geschiedenisboeken inging 
naar het beoordelen van plannen die fictieve financiële 
voordelen opleveren waarmee je met een hoger inschrijf-
cijfer toch een winnende inschrijving kan indienen. Ik moet 
zeggen dat ik deze laatste methode als civiel ingenieur 
een grotere uitdaging heb gevonden omdat hier een be-
roep wordt gedaan op kennis en kunde van de persoon. 
De concurrentie bij de inschrijvingen leiden echter ook tot 
bijzondere oplossingen die uitsluitend bedoeld zijn om te 
scoren op de EMVI criteria, maar uitvoeringstechnisch 
problematisch zijn.

De realisatie van projecten is ook veranderd. Was in mijn 
vroege uitvoeringsjaren het daadwerkelijk maken van 
een project belangrijk (zelf grondwerk uitvoeren, riolering 
leggen, asfalteren e.d.) is nu het managen van het proces 
belangrijk en het beheersen van beschikbare budgetten. 
Als praktisch opgeleide weg- en waterbouwer vind ik het 
jammer om te zien dat de 
echte brede uitvoeringskennis 
aan het verdwijnen is bij de 
grote aannemers en deze 
verschuift naar specialisten 
die onderdelen in onder aan-
neming uitvoeren.

In mijn carrière heb ik uiter-
aard de ontwikkeling van 
de automatisering meegemaakt. In mijn eerste jaren als 
uitvoerder en later als calculator deed ik alles nog op pa-
pier en per telefoon (vaste lijn) en met het meest geavan-
ceerde communicatiemiddel; de telex. Half jaren tachtig 
werden terminals ingevoerd met software om projecten 
te calculeren en om projectadministratie te gebruiken. Vrij 
snel daarna werd ook de RAW systematiek ingevoerd 
met een gereglementeerde methode om projecten op 
een eenduidige methode af te rekenen. De automatise-
ring veranderde heel snel van terminals en mainframe 
naar PC gebonden pakkettenwerkend op lokale servers. 
De bouwplaats automatisering deed zijn intrede. De 
ontwerpen werden steeds meer 3D en maatvoeren met 
total-station en uitvoeren met machine besturing werd 
steeds gangbaarder. In mijn  laatste jaren kreeg ik te ma-
ken met BIM, maar dit liet ik rustig aan me voorbij gaan. 
Op een gegeven moment is het wel een keer genoeg.

Als je dan terug kijkt blijven natuurlijk de aansprekende 
en voor mij bepalende projecten een mooie herinnering. 
Een kleine opsomming: het ontwerpen en aanleggen van 
functiebanen op de DAF testbaan in Nijnsel, het Draina-
ge Project in Maputo Mozambique, de aanleg van een 
groot deel van de A10 waarmee de ring rond Amsterdam 
gesloten werd, de buitenruimte van de HVC in Alkmaar, 
de nieuwe wijk Kennemerpark in Overveen, het grond-
waterbeheersplan in Zuid-Kennemerland, de tweede 
Coentunnel, de Hanzelijn Oude Land tussen Kampen en 

Zwolle, een ondergrondse parkeergarage onder het van 
Beuningenpark in Amsterdam-Westerpark, een windpark 
bij Veendam en de aanleg van de verlengde A16 tussen 
het Terbregseplein en de A13. Dit is een heel klein deel 
van alles waar ik bij betrokken ben geweest maar geeft 
de diversiteit aan waar je als civiel technicus mee bezig 
kan zijn. Als je door Nederland rijdt is het altijd geweldig 
om te zien wat er in mijn werkzame tijd veranderd is, waar 
je kennis van hebt en waar je daadwerkelijk bij betrokken 
ben geweest. En voor de opvolgende generaties de ga-
rantie dat Nederland nooit af zal zijn en dat er altijd civiele 
ingenieurs nodig zullen zijn om ons land bereikbaar en 
veilig te houden.

Al deze 43 jaar heb ik plezier gehad aan het bestaan 
van de STOHA. De jaargenoten, maar ook de overige 
jaren waarvan je STOHA donateurs tegenkomt heb-
ben gezorgd voor een prachtig netwerk met name in 
Noord-Holland, maar ik ben regelmatig verrast door op 

vreemde plaatsen STOHA 
donateurs te ontmoeten. 
Het was een voorrecht om 
vanaf 1994 jaarcommissaris 
te zijn van mijn afstudeerjaar 
nadat ik deze functie van 
Peter van Langen over mocht 
nemen. Het is mooi om eerst 
de STOHA te hebben zien 
groeien, alle jaren een nieuw 

jaar, en nu de vroegste jaren met pensioen te zien gaan. 
STOHA is en blijft een geweldig platform om mensen te 
ontmoeten met een zelfde achtergrond.

Mijn opleiding op de HTS in Alkmaar heeft me dus een 
geweldige basis gegeven om me in de civiele wereld te 
ontwikkelen. Ook de stap van de grond-, weg- en wa-
terbouw naar de civiele betonbouw is door de gedegen 
technische kennis die ik tijdens mijn studie heb opgedaan 
goed te doen geweest.

Het werk heeft me de afgelopen jaren veel tijd gekost, tijd 
voor hobby’s was beperkt en het gezin moest het regel-
matig zonder mij zien te redden. Dit is de laatste jaren 
veranderd, ik zie meer evenwicht tussen werk en thuis. 
Helaas is het ook ten koste gegaan van bijvoorbeeld de 
vrijdagmiddagborrel. Voor mij was dat lange tijd de per-
fecte afsluiting van een drukke week.

En nu dan de afsluiting van een mooie carrière. Ik ga 
nu genieten van de vrije tijd, de hobby’s, mijn gezin met 
kinderen en kleinkinderen en mijn herinneringen aan de 
Infra wereld. Ik ben blij dat ik mede door de STOHA nog 
feeling met mijn vakgebied kan houden.

Peter Donckerwolcke
Afstudeerjaar 1978

'Ik ben altijd erg gelukkig
geweest met de op de

praktijk gerichte opleiding die
ik in Alkmaar heb genoten.'
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Voor gebruik als 100% zwart

Oudevaart 91, Warmenhuizen
t: 0226 39 16 29
e: info@kdbv.nl _ www.kdbv.nl

K_Dekker bouw & infra, 
gaat voor het beste resultaat
Met focus op innovatie en integraal werken, nemen wij van 
ontwerp tot realisatie en onderhoud verantwoordelijkheid 
voor uw project. Met creativiteit en denkkracht werken wij 
steeds naar het beste resultaat. 

_ veelzijdige bouwers.kdbv.nl
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WEBSITE GEGEVENS

Vanuit de STOHA worden gegevens van de 

donateurs bijgehouden om jullie te kunnen 

informeren over aanstaande excursies, 

reünies, nieuwtjes en het verzenden van het 

STOHA bulletin.

De adresgegevens zijn aan verandering onderhevig. 
Gelukkig zorgen de meeste donateurs dat hun gegevens 
up-to-date blijven, door de gegevens zelf op de website 
te wijzigen, de wijzigingen naar hun jaarcommissaris te 
mailen of de wijzigingen via het adreswijzigingsformulier 
op website door te geven.

De reünie heeft ervoor gezorgd dat er weer een deel van 
de onbekende adres- en e-mail gegevens zijn ingevuld. 
Sinds de opening van de inschrijving in april zijn ruim 270 
adresgegevens en e-mailadressen geüpdate. Om jullie 
zo goed mogelijk op de hoogte te kunnen houden van 
interessant nieuws of uitjes is het van groot belang dat we 
ontbrekende gegevens aanvullen. Daarom willen we jullie 

vragen om ons hierbij te helpen. Controleer op de website 
of de gegevens van jezelf up-to-date zijn. Je kunt natuur-
lijk ook ontbrekende gegevens van andere donateurs aan 
de betreffende jaarcommissaris doorgeven.

Schroom niet en mail de betreffende jaarcommissaris met 
een cc-tje aan de webredactie: webredactie@stoha.nl. De 
contactgegevens van de jaarcommissarissen vind je op 
onze website www.stoha.nl.

Ben je jouw inloggegevens voor de website vergeten? Als 
er een werkend e-mailadres in het bestand staat, kun je 
zelf jouw inloggegevens opvragen. Heb geen werkend 
e-mailadres in het bestand?, stuur dan een e-mail naar 
webredactie@stoha.nl, met minimaal je huidige adresge-
gevens en je afstudeerjaar.

Voor overige vragen of problemen met  
inloggen kun je een e-mail sturen naar 
webredactie@stoha.nl.

Website gegevens
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LIJST MET JAARCOMMISSARISSEN

STICHTING OUD HTS STUDENTEN ALKMAAR
Lijst met Jaarcommissarissen

1975 
1976 Ben Hoedjes
1977 Peter de Vries 
1978 Peter Donckerwolcke
1979 Jan Jorna STOHAPlus
1980 Kees-Jan Groot 
1981 Roel Korf 
1982 Piet Warnaar
1983 Rob Niele
1984 Gerard Stet 
1985 Jacqueline Middel-Kuyper
1986 Ron Oudeman Afstudeerprijs
1987 Simon Roozen
1988 Fred Doodeman 
1989 André Hoogcarspel
1990 Richard Leijen 
1991 Rian Duinmeijer STOHA Plus  
  en kascontrole
1992 Mark Brattinga
1993 Annemieke Smit-Edelman  Kascontrole
1994 Eduard Dijker 
1995 Germaine de Baar-Greefkes 
1996 Martijn van Oort  Penningmeester
1997 Sandra van Vuuren-Smit
1998 Sander Eversdijk Secretaris
1999 Piet Jonges  Afstudeerprijs
2000 Hans van Twisk 
2001 Melle Ketting Afstudeerprijs
  en voorzitter
2002 Erik Vastenburg 
2003 Esther Dekker - de Kleijn
2004 Stefan Bakker STOHA plus 
2005 Freek Poldervaart 
2006 Goaitske de Vries
2007 Martijn Nanninga 
2008 Ferry Kager
2009 Johan Klaasse Bos
2010 Maarten Overtoom
2011 Martijn Groot
2012 Joris Paap
2013 Stanley Lighthart
2014 Rick Fijnheer Kascontrole
2015 Jesse Ordeman Bestuurslid
2016 Sarah Wiggers
2017 Mike Borst
2018 Bart Pepping Bestuurslid
2019 Noor Boon
2020 Marica de Wit
2021 Jan Manshanden Jaarcommissaris
2022
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COLOFON

Colofon
Redactie
Redactie gezocht! Interesse? Stuur ons een bericht.

Vanuit INHolland worden  
de taken vervuld door:
Onno Witvliet

Opmaak
Renik van Noordt, Renik Art & Design

E-mail 
redactie@stoha.nl

Kopij
Kopij vanuit elk afstudeerjaar is altijd van harte welkom. 
Dit kan gemakkelijk verwerkt worden indien digitaal (MS 
Word of als ODT bestand) aangeleverd per e-mail. Voor 
vragen over te schrijven artikelen kunt u altijd contact 
opnemen met een van de redactieleden. De redactie is 
vrij om aanpassingen aan te brengen.

Adverteren
Het tweemaal per jaar verschijnen van dit gratis bulletin (in 
binnen- en buitenland) is mede mogelijk door het adverte-
ren van branche-eigen bedrijven. Voor plaatsing van een 
advertentie kunt u contact opnemen met de redactie.

Oplage
1150 stuks

Zoek je contact met  
jouw jaarcommissaris?
Kijk dan op www.stoha.nl voor de contactgegevens  
van je jaarcommissaris en oud-studiegenoten.

STOHA Bulletin
Het STOHA Bulletin is een halfjaarlijks gratis 
informatieblad voor alle afgestudeerden aan de 
Hogeschool INHolland te Alkmaar (voorheen 
respectievelijk HTS-Alkmaar, Hogeschool Alkmaar), 
studierichting Built and Environment, specialisatie Civiele 
Techniek. Behalve het geven van algemene informatie 
wil het STOHA Bulletin het medium zijn om in onderling 
contact met elkaar te blijven op zowel het persoonlijk 
als zakelijk vlak en om op de hoogte te blijven van de 
ontwikkelingen op Hogeschool INHolland. Het drukken 
van het bulletin wordt mede mogelijk gemaakt door 
Hogeschool INHolland.

STOHA
Postbus 9309, 
1800 GH Alkmaar
www.stoha.nl

Donaties op IBAN: NL44 INGB 0003103616

Hoofdsponsor
MANEngenius te Hoofdorp

Sponsoren
Dura Vermeer te Cruquius, Sweco te Alkmaar,  
Chr. Hoogendorp en Zonen te Lijnden, Prommenz te 
Schagen, KWS Infra te Heerhugowaard, Markus BV
te Zwanenburg, Gebr. van 't Hek BV te Middenbeemster, 
Heijmans te Assendelft, BKS te Schagen, Akson te 
Waddinxveen, Sophia Engineering te Warmenhuizen, 
MGciviel te Leeuwarden en K_Dekker Bouw & Infra te 
Warmenhuizen.



Wij begeleiden projecten voor de overheid en bedrijven van A tot Z.

Ervaren en gemotiveerde ingenieurs en adviseurs, met een technische 
achtergrond, vinden een plek in ons team van 75 collega’s. Vanuit dit 
team creëren zij meerwaarde voor onze opdrachtgevers op het 
gebied van onze 8 expertises.

• Verkeerskunde
• Contractmanagement
• Projectbeheersing
• Energietransitie
• Omgevingsmanagement
• Technisch management
• Projectmanagement
• Werktuigbouw & Elektrotechniek

ManEngenius is al jaren de trouwe hoofdsponsor van 
Stichting Oud HTS-studenten Civiele Techniek Alkmaar.

ManEngenius BV | Boslaan 2a | 2132 DX Hoofddorp
T +31 (0)23 567 00 50 | www.manengenius.nl

ENERGIETRANSITIE

OMGEVINGSMANAGEMENT TECHNISCH MANAGEMENT WERKTUIGBOUW & ELEKTROTECHNIEK

PROJECTBEHEERSINGCONTRACTMANAGEMENTVERKEERSKUNDE

PROJECTMANAGEMENT


